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a quatre anys va pa-
tir un greu accident
d’esquí. Què va pas-
sar?

Estava als Alps suïssos fent una
estada amb el Soldeu Esquí Club
i passava per un camí que no és
cap pista difícil i em deuria mare-
jar, perquè està a més de 3.000
metres, i vaig caure per un bar -
ranc d’uns set metres. Vaig tenir
moltes lesions: vaig entrar en co-
ma, tres hemorràgies internes al
cap, dues venes i una artèria van
petar, quatre costelles i tres vèrte-
bres trencades, hipotèrmia... Em
van dur en helicòpter a l’hospital
i en una hora ja estava operat. 

Què recorda d’aquell dia?
Aquell dia sencer no el recordo,
per això no sabem què va passar
exactament. Quan em vaig des-
pertar no podia fer res. Vaig haver

de tornar a aprendre a caminar i
parlar. I la part dreta del cos m’ha
quedat tocada. 

Com va ser la recuperació?
Llarga. Vaig estar uns quinze dies
en coma i després en coma in-
duït. Després a l’UCI tres setma-
nes i tres mesos a l’Institut Gutt-
mann. I un any a Andorra anant
al fisioterapeuta tres dies a la set-
mana per recuperar mobilitat.

Va témer no tornar a caminar?
Els metges em deien que no sa-
bien què passaria, perquè el cer-
vell és un desconegut. Sí que po-
dia moure les cames, el que em
fallava era l’equilibri quan estava
dret. Primer caminava ajudat
d’un caminador o d’una persona
i, després, ja per mi mateix.

Després d’aquella experiència
va decidir seguir esquiant.
És que no recordo res, per això
per mi no suposa una experièn-
cia dura. A més, necessitava fer
alguna cosa d’esport perquè va
molt bé per recuperar-se. I vaig
pensar “què se’m dóna bé? L’es-
quí? Doncs a per totes”.

Potser algú altre no hauria vol-
gut veure mai més uns esquís.
Sí, però a mi se’m fa difícil d’ima-
ginar.

Quants cops li han dit que és un
valent?
Sobretot al principi, em veien coi-
xejant i tornant a esquiar i m’ho
deien. Però he tingut molta sort i
estic molt bé físicament. Hi ha qui
de vegades em diu “ah, és cert que
vas tenir un accident!”. (riu).

Fa tres anys que competeix en
esquí adaptat i ja fa bons resul-
tats: al campionat de Catalunya
va quedar primer en eslàlom i
gegant. 
Sí, estic content. Aquest any em
centro molt en els estudis i a par-
tir del vinent em dedicaré molt
més a l’esquí. 

L’esport adaptat està prou reco-
negut?
No gaire però darrerament està
guanyant importància. Al final
sembla que és perquè els disca-
pacitats fem alguna cosa... però
és esport, tan dur i amb tant d’es-
forç com el normal i crec que me-
reix ser reconegut. 

Quins handicaps tenen?
Un dels problemes és que les prò-
tesis i les cadires són molt cares i
cal un gran esforç econòmic per-
què quasi no hi ha patrocinadors
i els esportistes ho han de posar
de la seva butxaca. I es retiren
precisament per això.
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“Vaig haver de tornar a
aprendre a caminar i parlar”

>> Competidor de la modalitat de peu
18 anys i estudiant de Dret. Des que va aprendre a esquiar amb 4 anys al Canaro no

s’ha separat de la neu. Després d’un fort accident el 2011 ara fa esquí adaptat.
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No es tracta de qüestionar creen-
ces, conviccions o opcions de pen-
sament, sinó de debatre si aques-
tes han de transcendir l’espai
personal i poden traspassar a les
polítiques públiques. Per moltes

argumentacions que es vulguin do-
nar, per a mi és evident que no: nin-
gú pot imposar les seves creences
religioses als altres i menys encara
si es vol fer des de l’esfera pública.
Això, que és tan simple d’entendre i
tan fàcil de reconèixer, s’ha conver-
tit en un tema d’Estat i, segons el
que indiquen les cròniques perio-
dístiques, en una crisi de govern
perquè hi ha un ministre acabat
d’estrenar que fa prevaler les seves
creences a l’hora d’executar les po-
lítiques públiques. A més, hi troba

un buit legal en el qual pot empa-
rar-se. Molt probablement el cap de
Govern, en un atac d’eufòria poste-
lectoral, estava més preocupat per
minar la moral dels liberals laure-
dians que no va saber valorar ni
sospesar el perfil de la persona a qui
encarregava la cartera de Salut. I
qui va acceptar l’encàrrec, o no va
assabentar-se del projecte de la clí-
nica de fertilitat o es va fer el murri
esperant tombar-lo un cop accedís
al despatx ministerial fent servir
com a espantall, si fos el cas, la Mi-

tra, una vegada més. Tornem a tenir
la imatge d’un Govern que actua
amb una certa improvisació, que no
legisla en la matèria quan toca, ni
quan veu possibilitats d’implanta-
ció de determinades empreses fora-
nes, dotant-nos així d’una seguretat
jurídica per a les inversions estran-
geres que es vulguin implantar. Tot
plegat un mal negoci per al país: ni
es pot fer obra de Govern a partir de
creences i doctrines religioses, ni es
poden executar polítiques públi-
ques des de la improvisació.
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